
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 7. června 2023 

 

 

Přítomni: J. Balko, O. Čakrt, H. Maxová, P. Piťhová, M. Trojánek, J. Zieg, J. Zuna, V. Blažek, 

T. Černá, O. Ferra, Š. Chytrý, M. Koblížek, M. Slámová, T. Stejskal, M. Uvíra, V. Veselý  

 

 

Omluveni: L. Fila, D. Smíšková, R. Škába, Š. Veselý, J. Hurych, C. Olson 

 

Online: O. Hrušák, K. Angerová,  

 

Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., prof. Marusič, Mgr. J. Šmejcká, Dr. K. Fišer,  

Mgr. P. Andreas, Mgr. S. Lindenthalová 

 

 

Program: 

1. Zahájení a uvítání hostů 

2. Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

3. Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 17. 5. 2023 

4. Podmínky příjímacího řízení na akademický rok 2024/2025 

5. Fakultní ombudsman – návrh opatření děkana 

6. Návrh doktorského studijního programu v rámci institucionální akreditace „Experimentální a 

klinická onkologie“ 

7. Rozpočty pracovišť (host prof. P. Marusič) 

8. Zprávy z komisí 

9. Zprávy z AS UK 

10. Různé 

 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil MUDr. Trojánek, předseda pedagogické komory AS 2. LF UK, přivítal senátory 

a hosty.  

 

2) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

Skrutátory byli určeni: doc. Maxová (pedagogická komora) a V. Blažek (studentská komora). 

MUDr. Trojánek požádal senátory o mimořádné zařazení dalšího bodu programu – VZ 2. LF UK 

jako bod 8, další body se posouvají. 

Nový bod programu byl odsouhlasen tichým souhlasem. 

 

Senátoři byli osloveni s požadavkem účasti na VŘ, zúčastní se doc. Maxová, prof. Zuna, MUDr. 

Trojánek. 

 

Pan děkan sdělil, že se stále řeší rozdělování prostředků pro rok 24 na univerzitě, zřejmě 

obdržíme menší objem prostředků, což je problém, jednotliví děkani fakult jsou v jednání a 

úzkém kontaktu. 

21. 6. se bude konat Garden Party 2. LF UK v kampusu Plzeňská, všichni jsou zváni, 

podrobnosti v organizaci ještě budou upřesněny na schůzce děkan-tajemnice-Ferra. 20. 6. ještě 

proběhnou poslední úpravy (montáž laviček). 



Paní tajemnice doplnila, že jsou již na Plzeňské vydávána dotovaná jídla, s M. Chytrým 

domluvili, že v průběhu zkouškového období budou otevřeny v době 8-19h některé učebny na 

Plzeňské jako tiché studovny. 

 

 

3) Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 17. 5. 2023 

MUDr. Trojánek vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu, nikdo neměl připomínky.  

Hlasování: pro 14  proti  1  zdržel se  1 

Zápis ze zasedání AS 2. LF UK dne 17. 5. 2023 byl schválen. 

 

4) Podmínky příjímacího řízení na akademický rok 2024/2025 

Pan děkan komentoval zaslaný materiál, změna je v přijímacím řízení zahraničních studentů, 

specifikace pro excelentní studenty- podrobně zpracováno, je limitován počet studentů, kteří by 

za jasných podmínek byli přijati bez přijímacích zkoušek. 

V  diskuzi (Ferra, Čakrt, Zuna, Trojánek, Chytrý) se jednotliví senátoři vyjadřovali, zda je daná 

změna posunem k získání kvalitnějších studentů, kteří by jinak třeba nastoupili na jiné fakulty. 

Počet přijatých zahraničních studentů se časem redukuje, přijímací model má nedostatky, je 

nutno nějaké změny přijmout. 

 

Některé informace ještě chyběly, proto MUDr. Trojánek vyvolal hlasování o odložení tohoto 

bodu na další zasedání AS 2. LF UK. 

Hlasování:  pro  6  proti 5  zdržel se  4 

 

Podmínky příjímacího řízení na akademický rok 2024/2025 budou projednány na dalším 

zasedání AS 2. LF UK. 
 

 

5) Fakultní ombudsman – návrh opatření děkana 

Pan děkan objasnil, že toto opatření děkana upravuje postavení a oblasti působnosti ombudsmana 

2. LF UK. Pozice je zřízena na doporučení univerzity, je tlak mít ombudsmana nejen pro 

studenty (máme jej pro české i zahraniční), ale také pro zaměstnance fakulty. V případě 

odsouhlasení je předběžně počítáno s Dr. Žilinou, který by pak zastřešoval celou agendu.  

V diskuzi nikdo neměl doplňující dotazy. 

 

Hlasování:  pro  15  proti 0  zdržel se  0 

 

Fakultní ombudsman – návrh opatření děkana byl schválen AS 2. LF UK. 

6) Návrh doktorského studijního programu v rámci institucionální akreditace 

„Experimentální a klinická onkologie“ 

Pan děkan sdělil, že program je iniciativou 1. LF UK, vše je rozvedeno v zaslaných materiálech. 

V diskuzi (prof. Zuna, prof. Babjuk) bylo zmíněno, že programů je mnoho, je obava, aby 

nedocházelo k rozmělňování úrovně. 

Hlasování:  pro 11  proti 0  zdržel se  5 

 

AS 2. LF UK projednal návrh doktorského studijního programu v rámci institucionální 

akreditace „Experimentální a klinická onkologie“. 



 

7) Rozpočty pracovišť (host prof. P. Marusič) 

Prof. Marusič vystoupil jako host k tomuto bodu programu, sdělil, že rozpočty tvořili s prof. 

Kalinou a Dr. Fišerem, prof. Hrušák je informován, rozpočty jsou projednávány s jednotlivými 

přednosty pracovišť, autoři se snaží určit výkon pracovišť a za ten je ohodnotit. Některá 

pracoviště jsou zisková, jiná ne, tam hledají cesty k úsporám.   

V diskuzi (Hrušák, Zuna, Maxová, Čakrt, Fišer, Koblížek) se řešil objem prostředků, kolik 

pracovišť je neziskových a proč, kolik stojí výukové hodiny, zda se projevuje, že dané pracoviště 

např. více učí, než dělá vědu, zda budou odměny, články ohodnoceny každý rok jinou částkou, 

neboť záleží na množství v roce (rozděluje se z daného množství peněz) atd.  

 

8) VZ 2. LF UK za rok 2022 

Pan děkan a Mgr. Lindenthalová představili  VZ 2. LF UK, reprezentuje formou i obsahem, 

cílem je, aby nebyla jen formální záležitostí, ale sloužila k reprezentaci fakulty, jako zdroj 

informací o dění na fakultě.  

V diskuzi prof. Zuna poptával cizojazyčnou verzi, ale dle paní tajemnice by to bylo velmi 

finančně náročné, spíše snaha míří na cizojazyčná videa sloužící k propagaci fakulty. 

Hlasování:  pro 16  proti 0  zdržel se  0 

 

Výroční zpráva 2. LF UK za rok 2022 byla AS 2. LF UK schválena. 

 

 

9) Zprávy z komisí 

Pedagogická komise – doc. Čakrt sděluje, že se nyní komise nesešla 

  

Ekonomická komise- prof. Hrušák sdělil, že se nyní komise nesešla, dále se ale věnují rozdělení 

prostředků na univerzitě 

 

Legislativní komise – prof. Zuna sdělil, že se komise nesešla 

 

Sociální komise -  K. Angerová sdělila, že se komise nesešla, řešili ale zpřístupnění učeben na 

Plzeňské ve zkouškovém období 

 

Komise pro komunikaci – O. Ferra sdělil, že se komise nesešla 

 

 

10) Zprávy z AS UK 

M. Uvíra referoval a shrnul průběh jednání AS UK 26. 5. 2023.  

 

11) Různé 

MUDr. Trojánek žádá pana děkana a prof. Kachlíka, aby dodali ještě další informace 

k Podmínkám příjímacího řízení na akademický rok 2024/2025 doc. Čakrtovi jako předsedovi 

Pedagogické komise AS 2. LF UK. 

 

Paní tajemnice žádá o informaci, zda je nutné mít v prostoru před děkanátem 2. LF UK nástěnku. 

Prof. Zuna sdělil, že není nikde uvedena povinnost nástěnku mít, proto souhlasí s uvedením 

údajů k AS 2. LF UK na obrazovce před vchodem na děkanát. 

 

Š. Chytrý vystoupil s požadavkem studentů, abych poukázal na to, že Ústav lékařské etiky a 

humanitních základů medicíny neměl v SIS uvedené podmínky pro udělení zápočtu pro předmět 

bioetika a psychologie III, což je v rozporu s čl. 8 odst. 4 studijního a zkušebního řádu UK. 

Podmínky zápočtu byly formulovány pouze v rámci úvodní přednášky a byly v Moodlu. Zároveň 

si studenti stěžovali na nemožnost složení zápočtu v zápočtovém týdnu, to ale neodporuje 

žádnému předpisu UK či fakulty. V diskuzi (Zuna, Trojánek, Chytrý) bylo domluveno, že 

rozšířený popis situace zašle Š. Chytrý prof. Zunovi či prof. Kachlíkovi. 

 



Další termín zasedání AS 2. LF UK bude určen později, patrně na on-line zasedání. 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 

 


